

تأثير إختلاف أسلوب التطريز بالإيتمين للمساهمة في إثراء الملابس الخارجية للسيدات

أ.م.د/ إيريني سمير مسيحه	د/ ميمنه محمد الأباصيري	أ/ بسمه أحمد الشرقاوى
أستاذ الملابس والنسيج المساعد	مدرس الملابس والنسيج	مدرس أول قسم ملابس جاهزة
بقسم الإقتصاد المنزلى	بقسم الإقتصاد المنزلى	
كلية التربية النوعية - جامعة طنطا	كلية التربية النوعية - جامعة طنطا	

يهدف هذا البحث إلى دراسة الزخارف الشعبية السيناوية للإستفادة منها فى إثراء الملابس الخارجية للسيدات بإستخدام الإيتمين. بما يتوافق مع متطلبات العصر وذلك بإستخدام الخامات والألوان والزخارف المناسبة للتصميمات المقترحة وذلك بهدف الوصول إلى:-

١- أنسب وحدات زخرفيه للأزياء الشعبية السيناويه وتطويعها لتناسب الملابس الخارجية للسيدات.

٢- أنسب أنواع للخیوط المستخدمة لتناسب مع أسلوب التنفيذ على أقمشة الإيتمين لرفع قيمة الملابس الخارجية للسيدات.

٣- أنسب أسلوب للتنفيذ على قماش الإيتمين مم يساهم فى إثراء الملابس الخارجية للسيدات.

٤- أنسب شكل للتطريز يلاءم الملابس الخارجية للسيدات ويرفع من القيمة الملبسية للمنتج.

وقد تمت إجراءات البحث كما يلي:-

١- تم تحديد ٩ موديلات ليتم تنفيذهم بناءً على رأى المتخصصين فى الإستبيان وهم الحاصلين على أعلى النسب وفقاً لمتوسط آراء المتخصصين فى هذا المجال.

٢- تم بعد ذلك عمل إستمارة إستبيان على الموديلات المنفذة ليتم التحكيم عليها من خلال المتخصصين فى هذا المجال.

ولقد توصل البحث للنتائج التالية:-

للتصميمات المنفذة (المنتجات) لقد وجد أن:-

١- التصميم رقم (٥) هو الأفضل على الإطلاق حيث بلغ معامل جودته ٩٣,٧٨% وفقاً لمحاور التقييم ككل للتصميمات المنفذة.

٢- التصميم رقم (٢) هو الأقل على الإطلاق حيث بلغ معامل جودته ٧٩,٥٦% وفقاً لمحاور التقييم ككل للتصميمات المنفذة.

The effect of different style of etamine embroidery to contribute to the enrichment of women's outerwear

This research aims to study folk motifs Sinai for use in the enrichment of ladies's apparel using Etamine in accordance with requirements of the times and using the materials, colors and decorations appropriate for the proposed designs with the

Aim of access to:

- 1-the most suitable units for popular decorative fashion Sinai and adapted to fit the ladies's apparel
- 2- the most suitable types of yarn used to match the implementation Etamine fabrics ladies's apparel
- 3- the most suitable method for implementation on canvas Etamine which contributes to the enrichment of ladies's apparel
- 4- the most appropriate from of embroidery fit ladies's apparel product as a whole and raises the clothing value of the product.

Search Procedures have been as follows:

- 1-9 models have been identified to be executed based on the opinio of specialists in the questionnaire and are recipients of the highest, according to the average opinions of arbitrators in the area of specialization.
- 2- After that work was a questionnaire on the models to be implemented through arbitration by specialists in this field.

The research found the following results: for designs implemented(Products) It was found that:

1-Design No (5) is the best ever, reaching 93.78% quality coefficient according to the axes of the assessment as a whole to a questionnaire proposed designs.

2-Design No (2) is the least ever, reachi79.56% quality to a coefficient according to the axes of the assessment as a whole to a questionnaire proposed designs